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   PROTOKÓŁ nr XLIX/23 

sesji Rady Powiatu w Gryfinie 

w dniu 29 czerwca 2023 r. 

   

XLIX sesja Rady Powiatu w Gryfinie odbyła się w dniu 29 czerwca 2023 r. o godz. 14.00  

w sali obrad Starostwa Powiatowego w Gryfinie przy ul. Sprzymierzonych 4. Posiedzenie 

otworzył Przewodniczący Rady Powiatu w Gryfinie Roman Michalski i stwierdził, że zgodnie 

z listą obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczyło 12 Radnych, co wobec ustawowego 

składu Rady wynoszącego 21 osób stanowiło kworum pozwalające na podejmowanie 

prawomocnych decyzji (lista obecności radnych - zał. nr 1). Ponadto w posiedzeniu wzięli 

udział zaproszeni goście (zał. nr 2). 

 

I. Sprawy regulaminowe:   

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski powitał zebranych gości, Zarząd Powiatu, Radę 

Powiatu przedstawicieli służb mundurowych, kierowników jednostek organizacyjnych 

Powiatu, pracowników Starostwa Powiatowego w Gryfinie, przedstawicieli lokalnych 

mediów, mieszkańców, młodzież i ich rodziców oraz wszystkich, którzy obserwują obrady 

przez Internet.  

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski powołał na protokolantów Dominikę Konopnicką 

i Magdalenę Romankiewicz.  Przewodniczący przedstawił porządek obrad, do którego  

nie wniesiono uwag i zarządził głosowanie (porządek obrad został przyjęty jednogłośnie:  

12 za; 0 wstrz.; 0 przeciw, stanowi zał. nr 3). Imienne głosowanie stanowi zał. nr 4.  

 

Na posiedzenie przyszedł Radny Michał Kozakiewicz (12+1=13). 

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski powiedział, że Radny Wojciech Długoborski 

zgłosił poprawki, które zostały uwzględnione do protokołu nr XLVIII/23 z dnia 30 maja  

2023 r. Przewodniczący zarządził głosowanie, w wyniku którego protokół został przyjęty 

jednogłośnie (13 za; 0 wstrz.; 0 przeciw). Imienne głosowanie stanowi zał. nr 4. 

 

II. Uroczyste wręczenie stypendiów Rady Powiatu w Gryfinie absolwentom szkół 

prowadzonych przez Powiat Gryfiński za szczególne wyniki w nauce w II semestrze 

roku szkolnego 2022/2023. 
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Starszy Inspektor Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki Monika Baczyńska-

Padjasek przedstawiła absolwentów: 

„Szanowni Państwo, 

najcenniejszym i najtrwalszym podarunkiem, jaki można dać młodemu człowiekowi jest 

wykształcenie. To słowa Arystotelesa. Są one aktualne szczególnie w obecnych czasach, kiedy 

o sukcesie decydują nieustannie rozwijane umiejętności i solidna, wszechstronna wiedza. 

Właśnie to ona otwiera wiele bram prowadzących do wyznaczonego celu i jest przepustką do 

realizacji marzeń. 

Dziś po raz kolejny mam przyjemność przedstawić Państwu grono uzdolnionej młodzieży, tym 

razem absolwentów szkół ponadpodstawowych, którzy za swoją pracę, zaangażowanie  

i rewelacyjne wyniki w nauce zostali nagrodzeni przez Radę Powiatu stypendiami. 

W tym ważnym wydarzeniu, większości stypendystów towarzyszą rodzice. Wyróżnienie 

Waszych dzieci, to wspaniałe uhonorowanie Państwa pracy włożonej w ich wychowanie. To 

dzięki Wam, mają one szanse zdobywać wymarzone szczyty. A teraz poznajmy tegorocznych 

stypendystów, ich zainteresowania, sukcesy i plany związane z dalszą edukacją. Pana 

Przewodniczącego Rady oraz pana Starostę proszę o wręczenie listów gratulacyjnych 

zarówno stypendystom jak i ich rodzicom. 

 

Nina Kłopotek, absolwentka technikum zawodowego w zawodzie technik ekonomista w ZSP 

w Gryfinie. Wszechstronnie uzdolniona, bardzo sumienna i zaangażowana w życie 

społeczności szkolnej. Wielokrotna stypendystka Rady Powiatu. Miłośniczka dobrej książki  

i sportu. Uwielbia biegi górskie i biegi na orientację. Reprezentowała szkołę  

w międzyszkolnych zawodach lekkoatletycznych. W niedługim czasie zamierza rozpocząć 

pracę w wyuczonym zawodzie jako ekonomista. 

Średnia ocen: 5,50                

                        

Michał Niśkiewicz, absolwent I LO w Gryfinie o profilu filologiczno-prawnym. Przez cały 

czas nauki angażował się w życie klasy, szkoły i środowiska lokalnego. Uczestniczył w akcji 

pomocy uciekinierom wojennym z Ukrainy. Przez trzy lata pełnił funkcję chorążego 

sztandaru PSS Społem. Do kręgu zainteresowań Michała należy historia, prawo oraz 

szermierka, zarówno sportowa jak i historyczna. Plan na najbliższą przyszłość to studia na 

Uniwersytecie Szczecińskim, najprawdopodobniej na kierunku prawo i administracja.  

W przyszłości myśli o pracy w zawodzie prokuratora. być może nawet prokuratora 

wojskowego. 

Średnia ocen: 5,33                                            
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Oliwia Betkier, absolwentka I LO w Gryfinie o profilu filologiczno-prawnym. Kreatywna, 

ambitna, chętna do działania i podejmowania nowych wyzwań. Jest bardzo zorganizowana, 

dzięki czemu doskonale godzi naukę z pracą i innymi zajęciami. W niedalekiej przyszłości 

planuje studia, prawdopodobnie w Poznaniu, na kierunku zarządzania zasobami ludzkimi. 

Średnia ocen: 5,29        

 

Artur Padjasek, absolwent technikum zawodowego w zawodzie technik logistyk w ZSP w 

Gryfinie. Swoje kompetencje zawodowe rozwijał uczestnicząc w kursach i praktykach w 

ramach unijnego projektu „Zawodowcy”, a pierwsze doświadczenia w pracy w środowisku 

międzynarodowym zdobywał podczas czterotygodniowego stażu w Czechach, zakończonego 

uzyskaniem certyfikatu Europass. Biegle zna i posługuje się językiem angielskim, 

Reprezentował szkołę w wojewódzkim konkursie języka angielskiego zajmując wysoką 

lokatę. Dotychczas jako jedyny w historii szkoły przystąpił do pisemnej matury z języka 

angielskiego na najwyższym, dwujęzycznym poziomie. Miłośnik kotów, jazdy na rowerze, 

strategicznych gier komputerowych. a także dobrej książki i filmów z gatunku anime. 

Zafascynowany krajem kwitnącej wiśni. W najbliższej przyszłości planuje kontynuować 

naukę na Politechnice Morskiej na kierunku logistyka, transport lub zarządzanie i inżynieria 

produkcji. 

Średnia ocen: 5,28  

             

Weronika Padoł, absolwentka I LO w Gryfinie o profilu bezpieczeństwo publiczne. Lubi 

biegać, czytać książki, malować i słuchać muzyki, a jej największą pasją jest granie na 

gitarze. Weronika marzy o ukończeniu studiów na kierunku filologia angielska, a następnie  

o pracy w charakterze tłumacza, bądź też w firmie czy instytucji, gdzie będzie mogła rozwijać 

swoją znajomość języka angielskiego.  

Średnia ocen: 5,16 

  

Rozalia Mularczyk, absolwentka I LO w Gryfinie o profilu politechniczno-ogólnym. 

Interesuje się literaturą i muzyką. Jej mocną stroną są nauki ścisłe, szczególnie matematyka. 

Swoją edukację zamierza kontynuować studiując na kierunku matematycznym  

na Uniwersytecie Wrocławskim. W przyszłości chciałaby pracować w branży IT. 

Średnia ocen: 5,14 

         

Małgorzata Matejko, absolwentka I LO w Gryfinie o profilu bezpieczeństwo publiczne. 

Wrażliwa na krzywdę ludzką, angażuje się w akcje charytatywne i pomoc potrzebującym. 
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Pasjonatka historii, podróży, dobrego kryminału i literatury psychologicznej. W wolnym 

czasie lubi chodzić na długie spacery i piec słodkości. Marzeniem Małgosi są studia na 

kierunku  psychologia w biznesie. 

Średnia ocen: 5,14 

         

Igor Rados, absolwent I LO w Gryfinie o profilu medycznym. Interesuje się sztukami walki 

– karate kyokushin. Ukończył kurs ratownika wodnego oraz sternika motorowodnego. 

Planuje kontynuować edukację na studiach wyższych na kierunku biotechnologia  

lub fizjoterapia.  

Średnia ocen: 5,13 

 

Oliwia Rytelewska, absolwentka I LO w Gryfinie o profilu medycznym. Wzór sumienności 

w podejściu do obowiązków szkolnych. Dużo czyta, lubi też haftować i rozwiązywać 

krzyżówki. W najbliższym czasie zamierza podjąć studia na kierunku filologia angielska.  

Średnia ocen: 5,13 

         

Oliwia Czechowska, absolwentka I LO w Gryfinie o profilu medycznym. Działa  

w wolontariacie, aktywnie uczestniczyła w wydarzeniach patriotycznych organizowanych  

w naszym powiecie, m.in. w pikniku z okazji Narodowego Święta Niepodległości i koncercie 

„Tym, którzy zginęli dla Polski” na cmentarzu wojennym w Starych Łysogórkach. Interesuje 

się zagadnieniami z dziedziny filozofii i sztuki. W przyszłości chciałaby zostać 

stomatologiem oraz poznawać świat podczas podróży. 

Średnia ocen: 5,13 

           

Nikola Zych, absolwentka technikum zawodowego w zawodzie technik ekonomista w ZSP  

w Gryfinie. Aktywna społecznie i zaangażowana we wszystkie akcje organizowane przez 

szkołę. Jej pasją jest stylizacja paznokci i wolnych chwilach doskonali swoje umiejętności  

w tym kierunku.  Swoją przyszłość wiąże z księgowością i rachunkowością.  

Średnia ocen: 5,00 

        

Agnieszka Zuzewicz, absolwentka liceum ogólnokształcącego o profilu psychologiczno-

prawnym w ZSP w Gryfinie. Niezwykle empatyczna, pełna energii, z głową pełną pomysłów. 

Współorganizatorka akademii i imprez szkolnych, na których występowała jako wokalistka  

i konferansjerka. Z sukcesami brała udział w konkursach z języka angielskiego. Prowadzi 
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aktywny tryb życia, gra w siatkówkę, tenisa stołowego, uprawia także kitesurfing. Jest 

zapaloną podróżniczką. Planuje podjąć studia psychologiczne w Berlinie lub Poznaniu. 

Średnia ocen: 5,00 

     

Katarzyna Gała, absolwentka I LO w Gryfinie o profilu politechniczno-ogólnym. Przez 

klasę i nauczycieli postrzegana jako osoba życzliwa, chętna do pomocy i współpracy.  

W kręgu zainteresowań Kasi znajduje się psychologia, bardzo lubi też czytać, głównie 

literaturę piękną i obyczajową. Wolne chwile najczęściej spędza z przyjaciółmi. Niebawem 

planuje rozpocząć studia na kierunku psychologii.    

Średnia ocen: 5,00                                        

 

Niestety, z różnych względów nie wszyscy uczniowie mogli dziś osobiście odebrać stypendia. 

Przedstawię Państwu ich osiągnięcia, a jeśli są wśród gości rodzice nieobecnych 

stypendystów, bardzo proszę o wystąpienie.  

 

Ilona Nowopolska, absolwentka technikum zawodowego w zawodzie technik ekonomista  

w ZSP w Gryfinie. Przez wszystkie lata nauki dała się poznać jako osoba bardzo sumienna  

i zaangażowana w życie klasy i szkoły. Uwielbia sport, ceni sobie aktywny i zdrowy styl 

życia, W czasie wakacji będzie zdobywała doświadczenie pracując w Zakładzie Ubezpieczeń 

Społecznych, a jesienią planuje rozpocząć studia ekonomiczne na Zachodniopomorskim 

Uniwersytecie Technologicznym. 

Średnia ocen: 5,30 

    

Marcin Drożdżewski, absolwent technikum zawodowego w zawodzie technik logistyk  

w ZSP w Gryfinie. Swoje kompetencje zawodowe doskonalił poprzez udział w projekcie  

z programu Erasmus+ W ramach projektu odbył zagraniczny staż w Czechach, uzyskując 

certyfikat Europass, ułatwiający planowanie ścieżki zawodowej na europejskim rynku pracy. 

Ambitny, nie bojący się wyzwań, uparcie dążący do celu. Pasjonat aktywnego i zdrowego 

stylu życia, wędkarstwa i sportów wytrzymałościowych. Reprezentował szkołę w zawodach 

sportowych. Regularnie ćwiczy na siłowni i gra w koszykówkę. Plany na najbliższą 

przyszłość – w czasie wakacji praca, a od października studia budowlane  

na Zachodniopomorskim Uniwersytecie Technologicznym.  

Marzy o założeniu własnej firmy. 

Średnia ocen: 5,28       
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Kacper Jastrowicz, absolwent technikum zawodowego w zawodzie technik logistyk w ZSP 

w Gryfinie. Uczestnik projektu z programu Erasmus+ zakończonego uzyskaniem certyfikatu 

Europass. Pasjonuje go sport, szczególnie pływanie i gry zespołowe. Reprezentant szkoły  

w zawodach sportowych na szczeblu regionalnym, powiatowym i wojewódzkim w wielu 

dyscyplinach. Jako ścieżkę dalszej edukacji Kacper wybrał studia inżynierskie na Politechnice 

Morskiej. 

Średnia ocen: 5,28 

       

Eryk Kubicki, absolwent technikum zawodowego w zawodzie technik logistyk w ZSP  

w Gryfinie. Aktywny i zaangażowany w życie społeczności szkolnej, Zapalony piłkarz, 

zawodnik Gminnego Klubu Sportowego Łabędź Widuchowa. Reprezentant szkoły  

w zawodach z lekkiej atletyki i piłki ręcznej. Oprócz sportu, pasją Eryka jest także gra  

na ukulele. Plany na przyszłość – to ukończenie studiów inżynierskich na kierunku 

mechatronika lub logistyka i praca w wyuczonym zawodzie. 

Średnia ocen: 5,14  

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski i Starosta Gryfiński Wojciech Konarski 

wręczyli listy gratulacyjne absolwentom-stypendystom i ich rodzicom.  

  

Na posiedzenie przyszli Radny Remigiusz Rzepczak, Radny Sławomir Terebecki (13+2=15). 

Stypendyści i rodzice opuścili salę obrad. 

 

III. Raport o stanie Powiatu Gryfińskiego w 2022 r.: 

1) przedstawienie raportu (prezentacja – Wojciech Konarski Starosta Gryfiński), 

 

Starosta Gryfiński Wojciech Konarski przedstawił Raport o stanie Powiatu Gryfińskiego  

w 2022 r., prezentacja stanowi załącznik nr 5. Starosta z góry przeprosił za tremę i pewne 

niedoskonałości, pomimo, że to jest kolejny raport, który Zarząd Powiatu przedstawia 

Państwu Radnym, zawsze czuje się zobowiązany i jak każde wystąpienie publiczne w takim 

momencie wywołuje trochę stresu. Raport został przekazany Radzie Powiatu w terminie, tak 

jak również mieszkańcom powiatu, aby mogli się zapoznać. Na pewno mając ten Raport 

przed sobą można stwierdzić, że to jest dobry materiał również do różnych przemyśleń, a nie 

tylko i wyłącznie sprawozdanie o stanie powiatu za 2022 rok. Powierzchnia powiatu,  

co do zasady się nie zmieniła. Oczywiście na powierzchni, na której żyją, którą administrują 

zmienia się cały czas liczba mieszkańców. Podobnie jak w naszym kraju, tak również  
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w naszym powiecie i w naszych gminach zmienia się ta liczba mieszkańców. Niestety maleje 

ona. Na przestrzeni lat liczba mieszkańców powiatu malała od 83 tysięcy do 77 tysięcy 

mieszkańców w tej chwili, szczegóły zostały opisane w raporcie. Oczywiście na to przekłada 

się wiek produkcyjny, widzimy, że jesteśmy starzejącym się społeczeństwem. Pewnie każdy  

z nas, jako samorządowiec próbuje znaleźć rozwiązania, co zrobić, aby wyhamowywać tenże 

proces. My oczywiście próbowaliśmy je znaleźć w 2022 roku i kontynuujemy w 2023 roku. 

Jest to diagnoza, która znajduje swoje odzwierciedlenie w strategii, którą opracowujemy  

w ramach innych instrumentów finansowych. Nie chodzi tylko o to, aby pozyskać środki 

finansowe na projekty, ale w ramach tego powstaje strategia, która odpowie na pytania, jakie 

są oczekiwania naszych mieszkańców, w szczególności tej młodej grupy, abyśmy nie byli 

świadkami tylko i wyłącznie wręczania stypendiów, słuchania o drogach życiowych,  

o wyborze studiów, tylko naszym marzeniem, ale również i działaniem, aby ta młodzież  

po tych studiach wracała tutaj. Stąd w 2022 roku, w czym Państwo Radni braliście czynny 

udział, zawarliśmy porozumienie partnerskie dla Powiatu Gryfińskiego z sześcioma gminami. 

Gminy, które wcześniej były w innych obszarach, nie mogły przystąpić do tego partnerstwa.  

Tutaj pokazujemy pracę, którą wykonaliśmy w ramach innych instrumentów finansowych. 

Dokument powstaje przy faktycznym zaangażowaniu społeczności. Były zapytania ankietowe 

do liderów, ale również zaangażowana była młodzież ze szkół ponadpodstawowych całego 

Powiatu Gryfińskiego właśnie w warsztatach, w których opowiadali o problemach, które 

widzą do rozwiązania. Jednym z naszych ważniejszych działań, które realizuje Powiat 

Gryfiński, jest oczywiście oświata. Przypomniał, że mamy dwa zespoły szkół 

ponadpodstawowych, jedno w Gryfinie, a drugie w Chojnie, Liceum Ogólnokształcące  

w Gryfinie i dwie szkoły specjalne: Specjalny Ośrodek Szkolno-Wychowawczy z internatem 

w Chojnie i Szkołę Specjalną w lokalizacji Nowe Czarnowo. W 2022 r. dokonywaliśmy 

zmian w szkolnictwie, aczkolwiek były to tylko i wyłącznie sprawy formalnoprawne. 

Przekształciliśmy te szkoły w nazwach, ponieważ w zespołach funkcjonowały jeszcze 

technika zawodowe z określoną nazwą, a w tej chwili jest obowiązek, żeby to były technika. 

Czym generalnie rok 2022 charakteryzował się w oświacie? Oczywiście większą liczbą 

uczniów, z której cieszymy się, że mamy takie nabory, spowodowaną reformami w oświacie. 

Do szkół szedł podwójny rocznik ósmych klas szkoły podstawowej, ale również jak widać 

okres pandemii miał wpływ, czy ze względu na bezpieczeństwo czy na warunki spowodował, 

że uczniowie chętniej wybierali i nasze internaty i szkoły. Jeżeli chodzi o same zmiany 

organizacyjne w szkołach to oczywiście również powstały w tym wypadku w Zespole Szkół 

w Chojnie - w Technikum został otworzony nowy kierunek kształcenia, tj. programista.  

W Liceum Ogólnokształcącym utworzono oddział przygotowania wojskowego, aczkolwiek 



8 

 

 

chciał przypomnieć, że mieli już klasę wojskową, tylko że w 2022 r. zostało to ujęte w formy 

prawne i dzisiaj ten program edukacyjny jest już prowadzony przez Ministerstwo Obrony 

Narodowej. Z kolei w Liceum Ogólnokształcącym w Gryfinie utworzyliśmy oddział 

przygotowawczy dla uczniów z Ukrainy. W większości naszych szkół dzieci z Ukrainy były 

przyłączane do istniejących klas, natomiast Liceum Ogólnokształcącym podjęło decyzję,  

a my zaaprobowaliśmy, dotyczącą utworzenia, zgodnie oczywiście z przepisami, oddziału 

przygotowawczego, w którym było trzydzieści pięć osób. Na przestrzeni lat subwencja 

oświatowa nam wzrasta, ale również wzrastają nam wydatki, czyli udział własny. Mniej 

więcej dokładamy 10 milionów złotych naszych środków do systemu oświaty. Faktem jest,  

że ten system oświaty w tej chwili jest wspomagany przez środki, które praktycznie,  

co miesiąc otrzymujemy, po weryfikacji, na ukraińskie dzieci. Środki te znacznie wzrosły.  

Z tego tytułu w rezultacie otrzymaliśmy 437 tysięcy złotych, które były przeznaczone  

na edukację dzieci z Ukrainy. Szkoły specjalne wyglądają trochę inaczej, aczkolwiek trzeba 

powiedzieć, że to jest mniej więcej ta sama liczba i jeżeli się odnieść do środków 

finansowych, to kiedyś można było powiedzieć, że subwencja pokrywała funkcjonowanie 

szkół specjalnych, teraz niestety od lat musimy również dokładać do szkolnictwa specjalnego. 

Generalnie, pewnie dlatego jest tak, że w tej chwili to są bardzo małe klasy, bo zostały 

wprowadzone normy maksymalnej ilości osób w klasach, ale również w szkołach specjalnych 

ma miejsce nauczanie indywidualne. Każde nauczanie indywidualne, czy jest to w szkole 

specjalnej czy w szkole ponadpodstawowej, wymaga angażowania kolejnych środków, bo tak 

wygląda proces edukacji i zapłata za pracę wygląda tak samo. Jak spojrzymy na programy  

i strategie opisane w naszym raporcie to powiatowy program opieki nad zabytkami stracił 

swoją aktualność w 2021 r., w 2022 r. nie przystępowaliśmy do opracowania nowego, 

aczkolwiek Wydział Edukacji nad tym pracuje. Nie ma ustawowych obowiązków w tym 

zakresie, ale tak, jak co roku staramy się również, mając na uwadze tenże program i uchwały, 

które podejmowała Rada, wspierać dziedzictwo kulturowe. Ogłaszane są konkursy i w 2022 

roku można powiedzieć, że dołożyliśmy swoją niemałą cegiełkę do poprawy przede 

wszystkim obiektów sakralnych. Cztery parafie otrzymały dofinansowanie, ale również 

dofinansowaliśmy jedną ze wspólnot mieszkaniowych. Można wyciągnąć wniosek, że pewnie 

można byłoby to robić w szerszym zakresie, bo kwota na zabytki jest skromna, ale również 

weźmy pod uwagę, że jesteśmy jednym z donatorów, którzy te zabytki dofinansowują Ten, 

kto się stara, ma możliwość również uzyskania i to niemałych pieniędzy w ramach pomocy 

rządowej, składając wniosek do Ministra Kultury. Pieniądze można łączyć z pieniędzmi 

również marszałkowskimi, bo to też jest samorząd, który dofinansowuje zabytki, jak również 

oczywiście z pieniędzmi gminnymi. W raporcie jest jasna i czytelna informacja, jakie parafie 
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otrzymały dofinansowanie. Oprócz zabytków dofinansowanie odbywa się przede wszystkim 

w dwóch formach: w drodze konkursów, ale również zadań zleconych i promocji na różne 

aktywności naszych mieszkańców, które przede wszystkim mają to działanie w ramach 

stowarzyszeń. Pewne obszary czy regiony naszego powiatu, przez lata można powiedzieć, jak 

gdyby wyspecjalizowały się i wyróżniają się pewnymi działalnościami. Uważamy, że z jednej 

strony bardzo popularne jak na przykład w przypadku Motocrossu w Chojnie, czyli 

popularyzują to, że większość z nas jest miłośnikami w ogóle samochodów, motorów, etc., 

ale również w tym wypadku sportu i od lat finansujemy te zmagania Zachodniopomorskiej 

Ligi Motocrossowej. Ale również tak, jak w Gminie Gryfino niewątpliwie wyróżnikiem 

samej Gminy Gryfino, jak i Powiatu Gryfińskiego jest oczywiście festiwal podróżniczy 

Włóczykij, który finansujemy od lat. W sprawozdaniu macie Państwo szczegółowo opisane, 

jakie kwoty, z jakich tytułów, do jakich stowarzyszeń trafiły w 2022 r. Kolejny obszar  

to pomoc społeczna. Mamy cztery domy pomocy społecznej, na których funkcjonowanie 

łącznie wydajemy ponad 10 milionów złotych. Możecie Państwo zobaczyć pewną 

charakterystykę, bo oczywiście, że jest to zadanie powiatu, ale w tych czterech domach  

w rezultacie również świadczymy i to nawet w większym zakresie niż dla potrzeb 

mieszkańców naszego powiatu, usługi w rezultacie dla innych powiatów. Oczywiście z tego 

jest wniosek, że pewnie inne powiaty w dużej części akurat nie prowadzą domów pomocy 

społecznej. Jeżeli chodzi o Dębce to 55 osób jest mieszkańcami Powiatu Gryfińskiego, 25  

z innych powiatów. W Domu Pomocy Społecznej w Trzcińsku-Zdroju 45 osób jest z Powiatu 

Gryfińskiego, natomiast 37 z innych powiatów. DPS w Nowym Czarnowie, dla którego 

jesteśmy organem prowadzącym, 21 osób jest z Powiatu Gryfińskiego, a 97 jest z innych 

lokalizacji, czyli spoza powiatu. W Domu Pomocy Społecznej w Moryniu z kolei jest 10 

mieszkańców z Powiatu Gryfińskiego, a 110 z innych lokalizacji. Akurat te dwa ostatnie 

domy, bo to jest też taka ciekawa sprawa, różnią się od Domów Pomocy Społecznej  

w Dębcach i w Trzcińsku- Zdroju tym, że tam nie są tylko osoby somatycznie chore i może to 

jest właśnie powodem, że są tak po prostu oblegane. To pokazuje, że powiat w jakiejś mierze 

nie tylko rozwiązuje swoje sprawy, ale również świadczy usługi. Jeszcze dwa słowa właśnie  

o domach pomocy społecznej. Rok 2022 był takim pocovidowym rokiem i sam został 

zaskoczony zmianą ilości mieszkańców w roku 2022 właśnie w dwóch domach. Chodzi  

o Dom Pomocy Społecznej w Dębcach, jak również Dom Pomocy Społecznej w Trzcińsku- 

Zdroju. Tam akurat mieliśmy bardzo dużo zgonów, bo około 25. Oczywiście każdy z nas się 

interesuje, co tam się jak gdyby zadziało? Generalnie oczywiście dzieje się to tak, że dzisiaj 

do domów pomocy społecznej często trafiają ludzie bardzo schorowani, po prostu na ostatnim 

swoim etapie życia, przekazywani przez rodziny, żeby w godnych warunkach kończyć swoją 
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drogę. Ale to pokazuje, że te instytucje są po prostu bardzo potrzebne. W pomocy społecznej 

przybyło nam dzieci w rodzinach zastępczych, różnego typu. Udało się zwiększyć rodziny 

zawodowe, przybyła nam jedna, co jest wyzwaniem, priorytetem, ale i bardzo trudną rzeczą. 

Jeżeli z kolei chodzi o domy dziecka instytucjonalne, to w jednym z nich mamy 

przekroczenie ponad standard. Są grupy 14 osobowe. Oczywiście dzieci umieszczane ponad 

standard, najpierw uzyskały zgodę Wojewody i dotyczy to dzieci ukraińskich. Dzisiaj dom 

dziecka otrzymuje na te dzieci środki finansowe od Wojewody, ale trudno powiedzieć, jak to 

długo będzie trwało. Jak Państwo widzicie, w służbie zdrowia wzrosła liczba pacjentów  

i porad lekarskich. To wszystko to jest odbudowywanie po pandemii, co nie jest oczywiście 

łatwe i proste. W 2022 r. zrobiliśmy duży wysiłek w organizacji samej służby zdrowia, 

została uruchomiona chirurgia. Powiat Gryfiński zakupił nowy sprzęt do szpitala za kwotę 

ponad 3 milionów złotych. To wszystko jest niewątpliwie na plus. Oczywiście, że mamy 

kłopoty i to nawet można powiedzieć duże kłopoty związane z kadrą i wynagrodzeniami.  

W 2022 roku w rezultacie „udzieliliśmy” szpitalowi swoistą pomoc na poziomie ponad 1,8 

miliona złotych, co się oczywiście przekuło na to, że dzisiaj powiat ma więcej swoich 

udziałów w spółce. Jest to odzwierciedlone w naszym budżecie, jako wzrost majątku. 

Natomiast też trzeba sobie jeszcze powiedzieć, że często te akcje czy udziały, które mamy, 

gdybyśmy chcieli pewnie sprzedawać na rynku byśmy nie osiągnęli wartości po 2,5 tysiąca 

złotych za udział. Uruchomiliśmy świąteczno-nocną pomoc w Chojnie. Spółka samodzielnie 

uzyskała środki finansowe ponad 1,5 miliona złotych na poprawę bazy w starym budynku 

szpitala. Wykonano tam nowy dach i przeprowadzono remont na piętrze, gdzie się mieścił 

oddział wewnętrzny. Służba zdrowia oczywiście kosztuje nas wiele starań i wysiłku. Ostatnio 

było spotkanie zorganizowane przez Starostę Choszczeńskiego, na którym był pan 

Wiceminister i przedstawiciel Narodowego Funduszu Zdrowia. Oczywiście wszyscy jak 

gdyby wiedzą, a może nie chcą tego nazwać, że problem tkwi po prostu w braku kadry, a tych 

luk kadrowych niestety tak łatwo się nie uzupełni. Na to nakłada się jeszcze tak zwana 

zastępowalność, wielu dzisiaj z tych, którzy są w zawodzie lekarskim i pielęgniarskim osiąga 

po prostu swój wiek. Z jednej strony jest próba wpuszczania nowych mocy na rynek 

medyczny i uzupełniania go, bo z informacji wynikało, że w tej chwili zostało wydanych  

do dnia dzisiejszego 6 tysięcy pozwoleń na pracę zarówno dla Ukraińców, jak i Białorusinów 

w zawodzie lekarskim, a mimo to te luki zawodowe są bardzo duże. Oczywiście w 2022 roku 

zajmowaliśmy się zadaniami drogowymi. Inwestycje w nasze budynki oczywiście były,  

ale na poziomie może trochę niższym niż w latach poprzednich, przede wszystkim tam, gdzie 

mieliśmy różnego rodzaju zalecenia. Największą inwestycją była termomodernizacja jednego 

z budynków Domu Pomocy Społecznej w Moryniu na kwotę ponad 1,6 miliona złotych. 
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Ponieważ otworzyły się różne programy finansowe drogowe, staraliśmy się z nich oczywiście 

korzystać i ten slajd pokazuje w rezultacie znaczny wzrost dotacji w stosunku do 2021 roku, 

przede wszystkim było to związane z dwiema drogami, które robiliśmy. Z Funduszu Leśnego 

- przebudowa drogi nr 1401Z Chojna-Białęgi, na odcinku Czartoryja – Brwice. Jak również 

skończyliśmy bardzo duże finansowo zadanie - ulica Krasińskiego w Gryfinie. Z dawnego 

Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych - drogę w Drzeninie. W rezultacie w 2022 roku 

zrealizowaliśmy 6,7 km nowych nakładek asfaltowych czy nowych odbudowań tychże dróg. 

Niewątpliwie ciekawostką jest fakt, że akurat droga, na którą najwięcej wydaliśmy środków 

finansowych w zeszłym roku, ponad 4 miliony złotych, to jest w rezultacie odcinek siedemset 

metrów - ulica Krasińskiego. Chcielibyśmy wszyscy robić szybciej i więcej, natomiast są 

takie obszary, gdzie zamieszkują ludzie, tam po prostu ta infrastruktura wymaga również 

rozwiązań parkingów, etc. i pochłania wiele środków. Ale myślę, że wszyscy Radni, kiedy 

pojawiają się na ulicy Krasińskiego, są dumni z tego, co zostało zrobione i co będzie służyło 

przez lata. Ale 2022 rok to nie są tylko i wyłącznie wykonania, ale również budowanie 

planów finansowych do realizacji kolejnych działań na drogach, w rezultacie w 2022 roku 

otrzymaliśmy promesę na Polski Ład II na 15 milionów złotych i wiele z tych zadań już jest 

realizowanych. Niestety nie udało się, ale robiliśmy wszelkie wysiłki, aby uruchomić Polski 

Ład I. Tam dostaliśmy kwotę w rezultacie niewielką, znaczy każde dofinansowanie jest duże, 

aczkolwiek do potrzeb można powiedzieć, że niewielką 5 milionów złotych. Z tymi 

problemami, które nas napotkały przy przetargu, również w różnych innych staraniach, miały 

też gminy i to spowodowało, że procedura Polskiego Ładu została tak, jak gdyby powtórzona. 

Generalnie my mamy te 5 milionów złotych i promesę na to, zgodnie z tymi warunkami, 

które nam są postawione, te zadania będą uruchamiane w tym roku, ponieważ mamy tam 

termin dziewięć miesięcy od otrzymania tejże promesy. W ramach tych 5 milionów mamy 

zamiar i plany wykonać trzy inwestycje. Trudno dzisiaj nie powiedzieć o katastrofie 

ekologicznej na Odrze, bo stało się to właśnie w 2022 r. Cały czas, po pierwsze jest 

monitorowane, jest też rachunek prawdopodobieństwa, że zawsze może się to po prostu 

wydarzyć. My, jako powiat, mieszkańcy na pewno też zdobyliśmy doświadczenia. 

Niewątpliwie pokazaliśmy, a przede wszystkim gminy, Ochotnicze Straże Pożarne,  

ale również pokazaliśmy, że umiemy współpracować. Powiat Gryfiński przede wszystkim 

zajmował się koordynacją odbioru i przekazywaniem zebranego truchła, zdechłych ryb  

do utylizacji. Była wybrana przez Wojewódzkiego Lekarza Weterynarii stacja utylizacji, czyli 

spalarnia oczywiście w dalekiej odległości dlatego, że wtedy nikt nie wiedział, do jakiej 

kategorii zaliczyć padłe ryby, a które zostały zaliczone do tej najwyższej. W związku z tym 

niestety w naszym kraju tylko nieliczne spalarnie mogą sobie poradzić z takimi odpadami.  
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Są tematy, które tak, jak takie katastrofy, rozpoczynają się w którymś roku, ale to nie jest tak, 

że o nich się zapomina. W zeszłym tygodniu mieliśmy posiedzenie Zespołu Zarządzania 

Kryzysowego. Staramy się, aby na bazie tych doświadczeń zarówno Wody Polskie, które 

zarządzają rzeką Odrą, jak i wyznaczona przede wszystkim do działań w przypadku wielkich 

katastrof Państwowa Powiatowa Straż Pożarna, aby zainicjowały i przyjęły procedury 

postępowań, tak, żebyśmy wszyscy byli przygotowani i wiedzieli na jak postępować, gdyby 

miała się powtórzyć taka sytuacja. Od lat realizowana jest bezpłatna pomoc prawna na terenie 

powiatu. Mamy porozumienia z gminami i jest to dobrze zorganizowane, ponieważ  

w rezultacie każdy mieszkaniec ma możliwość bez zbędnego przemieszczania się korzystać  

z tejże pomocy prawnej. I jak widać jest chyba potrzeba skoro po okresie pandemii wzrosła 

ilość porad i w sprawozdaniu opisane zostało, w jakich tematach i zakresie są udzielane 

porady. Naszą rolą jest koordynowanie, zawieranie umów z mecenasami,  

ze stowarzyszeniami, prowadzenie kolejki, bo ten program udoskonala się, natomiast 

finansowanie jest ze strony rządu. Nasz raport w wielu swoich obszarach jest syntezą tego, 

czym zajmowaliśmy się, jako Radni na sesjach, chociażby wysłuchując właśnie i zapoznając 

się ze sprawozdaniem z działalności Powiatowego Urzędu Pracy. Ten slajd pokazuje, że po 

pierwsze liczba zarejestrowanych spada, czyli bezrobocie jest mniejsze. Natomiast po okresie 

pandemii, czyli po 2022 roku ta pomoc finansowa zaczyna oczywiście wzrastać już nie dla 

przedsiębiorców, tylko na różne formy pomocy i aktywizacji. Natomiast z raportu jasno 

wynika, że pomimo tych kryzysów, które nawiedziły nasz kraj, również i tej trudnej sytuacji 

gospodarczej, przybyła ilość podmiotów gospodarczych, przede wszystkim zakładanych 

przez osoby fizyczne. Jak co roku, część się wyrejestrowuje, część z kolei rejestruje. Część 

finansowa będzie omawiana przy absolutorium, to nie będzie rozwijał tego tematu. Naszą rolą 

przedstawiając raport jest pokazanie dobrych, mocnych stron oraz tego, czy to co Państwo 

Radni nam powierzacie do wykonania, staramy się wykonać dobrze. Pomimo, że w budżecie 

mieliśmy, jeżeli chodzi o realizację naszych wydatków zaplanowany deficyt, który chcieliśmy 

pokryć w części z kredytu. To udało nam się te zadania wykonać z własnych środków  

i oczywiście z dotacji subwencji, nie korzystaliśmy natomiast z kredytów. W związku z tym 

nasze zadłużenie, które mamy do spłaty oczywiście w 2022 roku, zmalało i na koniec 2022 

było na poziomie około 9,27 milionów złotych. Zadłużenie na ten moment jest 8,7 milionów 

złotych. Oprócz już omówionej klęski na rzece czy pandemii, ale oczywiście w naszych 

wydatkach budżetowych, w naszej działalności pojawiły się też środki finansowe związane 

chociażby w szkolnictwie z Ukrainą. Ale pierwszą rzeczą, która tutaj została wykonana i za 

którą już wielokrotnie dziękowaliśmy i wolontariuszom, jak również dyrektorom szkół,  

to było zorganizowanie się w akcji przyjęcia uchodźców. Jesteśmy w połowie 2023 roku 
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zasypywani różnymi informacjami, bieżącą działalnością, zapominamy o tym, co się właśnie 

działo w tamtym okresie. Po otrzymaniu telefonu od pana Wojewody oczywiście 

postawiliśmy w gotowości salę gimnastyczną w ZSP w Gryfinie, do przyjęcia uchodźców 

ukraińskich w ilości ponad stu osób i żeby je przyjąć to oczywiście trzeba było zaangażować 

różne osoby. Bardzo pomogli nam też przedsiębiorcy, bo i tłumacze, jak również  

i psycholodzy. Potem chodziło też o to, żeby po ustabilizowaniu tej sytuacji, aby ci ludzie 

znaleźli swoją dalszą drogę, co się nam tutaj udało. Część znalazła pracę na przykład  

w przedsiębiorstwie Fliegel, a część w naszym partnerskim Powiacie Uckermark, który 

udzielił pomocy i przyjął do siebie. Część osób oczywiście też poszła własną drogą. Należy 

wspomnieć o różnych zbiórkach, które organizowali pracownicy, ale przede wszystkim 

mieszkańcy się w to włączyli. Mieliśmy dwa magazyny, które były sprawnie prowadzone  

i zebrane rzeczy trafiły do odpowiednich rąk - za to wszystkim zaangażowanym w różny 

sposób serdecznie należy podziękować. Potem musieliśmy sobie radzić na jednej z sesji, takie 

płomienne wystąpienie pani odnośnie losu części dzieci, które cały czas u nas są  

w Ukraińskim Domu Dziecka w Moryniu. Tam m.in. też zatrudniamy już osoby 

wspomagające. Dotyczyło to trzech dziewczyn, które miały edukację w naszej szkole, 

oczywiście gdybyśmy wiedzieli wcześniej to pewnie te rozwiązania mogłyby być szybsze,  

ale z tego co wie, to chyba już niektóre z nich wróciły chyba na Ukrainę. Akurat mamy często 

do czynienia z młodzieżą, która staje się pełnoletnia i sama decyduje o swoich losach. Tak, 

jak co roku pokazujemy Państwu kontrolę zewnętrzną, na początku roku 2018 Wojewoda 

Zachodniopomorski podpisał porozumienie z Regionalną Izbą Obrachunkową, gdzie ustalili 

wskaźniki, którymi oceniają kondycję powiatów. Jak Państwo widzicie, my od lat jesteśmy  

w czołówce, różnie w różnych wskaźnikach, ale średnia pokazuje, że przez te pięć lat nie 

spadliśmy poniżej trzeciego miejsca. Byliśmy też pierwsi, drudzy i trzeci. Jak Państwo 

odniesiecie się do innych ocen, a tak robi chyba któraś uczelnia wrocławska, oceniane są 

wszystkie powiaty ziemskie to tam akurat jesteśmy można powiedzieć po środku, w tej chwili 

na 120 miejscu. Ale to już trzeba byłoby poświęcić trochę czasu, żeby opowiedzieć jakie to 

wskaźniki, co jest tego przyczyną. Byliśmy w pierwszej setce, także może inni trochę  

z różnych przyczyn nas wyprzedzili, może więcej dotacji dostali na inwestycje. Starosta 

serdecznie podziękował za uwagę. Nie chciał powtórzyć tego, co jest w raporcie, bo na 

przykład musiałby powiedzieć, że nasze szkoły oprócz realizacji programów, wyników 

maturalnych, zdawalności, bo nie osiągamy krajowej, ale jesteśmy wyżej na przykład niż 

średnia wojewódzka. Na przykład w 2022 roku nasze szkoły rozpoczęły sześć nowych 

projektów, które są bardzo ważną sprawą, przede wszystkim staże zagraniczne, ponieważ one 

otwierają ludzi i na język i na inne kultury. Z kolei nasz budżet wtedy się wzbogaca i w 2022 
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roku o kwotę 1,7 miliona złotych, bo tyle mniej więcej otrzymały szkoły na te programy  

w zeszłym roku. Starosta podziękował i oczywiście postara się odpowiedzieć na pytania, 

jeżeli będą. 

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski podziękował za złożoną informację. Końcowa 

konkluzja, którą Pan Starosta powiedział odnośnie otwarcia młodych ludzi na język i na inne 

kultury, powoduje jednak spadek liczby mieszkańców w naszym powiecie, także ostrożnie  

z tymi stażami, to tak z uśmiechem na twarzy.  

 

Na posiedzenie przyszedł Radny Zbigniew Szmaja (15+1=16). 

 

2) debata nad raportem, 

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski otworzył debatę. 

 

Radny Tomasz Mirakowski powiedział, że materiał jest obfity, ze smutkiem przypuszcza 

jednak, że nie będzie przeczytany. Z materiału wynika, że powiat jest powiatem sukcesu. 

Radny poprosił o komentarz do dwóch spraw, których jedną się udało załatwić a drugą się nie 

udało. Pierwsza to jest szumnie zapowiadany zakup tomografii komputerowej, wiadomo brak 

środków i z tego nic nie wyszło. Czy powiat z tego rezygnuje razem z Prezesem czy jednak 

do tego tematu Państwo wrócicie? Druga sprawa to takie zaskoczenie, pod koniec ubiegłego 

roku – brak środków na bieżącą działalności szpitala, wiemy Starostwo, Zarząd wybrnął  

z tego. Następna sprawa to wykonanie takiego planu, jaki został wyznaczony kosztowało 

sporo pracy urzędników. Radny chciałby, żeby Pan Starosta skomentował: ilu urzędników  

w ubiegłym roku było zatrudnionych, czy przyrosła ta ilość czy się może zmniejszyła? Czy 

urzędnicy dostali wynagrodzenia? Radny poprosił trochę więcej o kontrolach zewnętrznych 

naszych instytucji (starostwo), czy były takie zewnętrzne kontrole i ewentualnie jak się 

zakończyły, o ile to nie jest tajemnicą? 

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski zaproponował taką koncepcję, że jest pytanie  

i od razu na bieżąco odpowiedź. 

 

Starosta Gryfiński Wojciech Konarski powiedział, że jeżeli chodzi o sprawę zakupu 

tomografu, oczywiście jest to po stronie spółki. Nie chce odbijać oczywiście piłeczki, ale jeśli 

chodzi o spółkę, brała udział w postępowaniu przetargowym, szczegóły zna akurat spółka, 
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złożyła ofertę, natomiast niestety przepisy nie zezwalały jak gdyby na dowolną cenę, była 

ograniczona w tej ofercie ceną i została przebita przez podmiot prywatny. To spowodowało, 

że ten zamiar zakupu tomografu o konkretnych parametrach niestety nie został zrealizowany. 

Natomiast nie dotyczy to już może 2022 roku, ale ten temat jest dalej aktualny. Prezes 

Szpitala Powiatowego spotkał się, z inicjatywy jednego z Radnych, z podmiotem lekarskim, 

który chciałby zamontować ten tomograf wynajmując po prostu pomieszczenia. Została 

zrobiona wizja lokalna. W związku z tym Prezes Szpitala, ponieważ pojawiła się taka oferta, 

również taką propozycję realizacji tomografu przedłożył innym podmiotom, przynajmniej 

jeszcze jednemu. W tej chwili po prostu czeka na odpowiedź - ofertę. Były przeglądane 

budynki, ponieważ z tomografem jest problem umieszczenia go. Pomysł jest taki, że tam, 

gdzie stoi pomieszczenie, gdzie swego czasu jak był COVID odbywała się taka pierwsza 

rejestracja, tam, gdzie wojskowi siedzieli, w tej lokalizacji właśnie ma być umiejscowiony 

tomograf, postawione pomieszczenie, w którym będzie to wykonywane. Tak jak pan Radny 

powiedział, nie ucieka od problemów i też mówił o tych problemach, co nam się w szpitalu 

udało, a co niestety się nie udaje. To jest oczywiście w tej chwili sprawa bieżącego 

funkcjonowania, ale też mamy zdefiniowane problemy, w czym one są. Jasno wynikają,  

co zresztą widać ze wszystkich opracowań, analiz robionych nie tylko przez nas,  

ale chociażby przez naszą korporację, czyli Związek Powiatów Polskich. Tam jasno jest 

pokazane, że w większości szpitale powiatowe są nierentowne, jeżeli wynagrodzenia 

przekraczają ponad 70%. Z naszych analiz wynika, że wynagrodzenia przekraczają tutaj 80%. 

To wybrzmiało na tym spotkaniu, na którym jeden z dyrektorów, który ma w rezultacie taki 

dylemat, czy szpital ma działać i on się godzi na to, co proponują lekarze, czy też twardo 

powiedzieć, że się nie godzi i wtedy nie ma lekarzy. Dzisiaj mamy taką sytuację w szpitalu  

w Barlinku. Na tym spotkaniu pokazano, o ile wzrosną kontrakty w szpitalach etc. Nam 

pewnie wzrośnie kontrakt o około 1,4 miliona złotych. Ale każda zapowiedź podwyżki, my 

tego nie doświadczamy, bo nie jesteśmy w szpitalu, to już jest od razu ze strony personelu 

oczekiwanie na podwyżkę. To jest takie po prostu trochę zaklęte koło. Jeżeli chodzi 

konkretnie o nasz szpital, to Państwo też śledząc właśnie realizację i sprawy bieżące, kiedy 

byliśmy w covidzie nie mieliśmy środków finansowych, nie mieliśmy również kosztów,  

na przykład na ginekologii, a przede wszystkim na chirurgii. I można powiedzieć, że w miarę 

do przyjęcia finansowo szpital wyszedł z okresu covidowego. W 2022 roku uruchomiliśmy 

chirurgię i w jakiejś mierze to, co się jak gdyby dzieje, to jest pokłosie działalności tej 

chirurgicznej. Starosta nie mówi tego w usprawiedliwianiu się, tylko my już wcześniej 

mieliśmy i mamy analizy, że taka działalność wynika z dwóch rzeczy. Z takich systemowych, 

że my musimy zadbać o standardy, czyli  musimy opłacać lekarza, czyli mieć stały dyżur  
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24 godziny na dobę. Co na szpitalu kosztuje? Przede wszystkim są to okresy dyżurne. 

Dlaczego są problemy? Wszyscy wiemy, przychodzą wakacje, lekarz też jest człowiekiem, 

chce odpocząć, ale lekarzy na rynku jest za mało i tu cały czas jest wyścig. My oczywiście,  

z raportu to może nie wybrzmiało, ale poszukujemy rozwiązań docelowych dla szpitala jeżeli 

sami tego nie udźwigniemy, a pewnie też tak łatwo nie będzie. Na tym spotkaniu Starosta też 

zapytał o to, że jak się nie wykona kontraktu zgodnie z przepisami, to trzeba oddawać środki. 

My z jednej strony zarobiliśmy w tym systemie covidowym, a z drugiej strony oczywiście 

musimy oddawać za niewykonane limity właśnie na chirurgii i ginekologii. Na tym spotkaniu 

NFZ pokazał tabelkę, gdzie na przykład w tych dziedzinach, które my robimy nie było 

umorzeń, a w dziedzinie rehabilitacji, na przykład jednemu ze szpitali niewykonania, które 

mają do zwrotu, umorzono na kwotę 7 milionów złotych. Nawet takie decyzje wpływają 

potem na wynik i na kondycję danej jednostki. I stąd my akurat w tej chwili jesteśmy w takim 

położeniu. Jeżeli chcemy mieć tą działalność szpitala, przede wszystkim chirurgii, to po 

prostu musimy się szykować na to, że dopóki nam się nie uda znaleźć innych rozwiązań, 

musimy po prostu wspierać naszą spółkę. Jesteśmy powiatem, który samodzielnie to robi, nie 

pomagają nam inne podmioty. Kolejne pytanie było o pracowników. Od lat mniej więcej jest 

to stały poziom zatrudnienia, tj. 125 osób, może się mylić o dwie, trzy osoby, w tym również 

korzystamy z urzędu pracy i czasami bierzemy w ramach programu pracowników, jeżeli są 

okresy, że musimy się wzmocnić. Natomiast jeżeli chodzi o sprawy wynagrodzeń to 

oczywiście pracownicy w zeszłym roku mieli podwyżkę, a oprócz tego został wprowadzony 

przez Starostę fundusz motywacyjny. Jest to część ruchoma środków finansowych, które 

przyznawane są pracownikom. Pod koniec roku, w listopadzie, średnio pracownicy dostali  

do wynagrodzeń 400 złotych netto podwyżki.  

 

Radny Tomasz Mirakowski zapytał, o kontrole zewnętrzne. 

 

Starosta Gryfiński Wojciech Konarski powiedział, że są kontrole zewnętrzne. Na początku 

roku jest przygotowywany plan kontroli przez wydziały, które robimy jak gdyby planując. 

Generalnie dotyczy to Wydziału Oświaty, Wydziału Ochrony Środowiska, Powiatowego 

Centrum Pomocy Rodzinie. Aczkolwiek zazwyczaj z tych kontroli dajemy zalecenia  

do poprawy, bo wszystkie kontrole były pozytywne z uwagami. W 2022 roku nie zaistniała 

żadna sytuacja, abyśmy musieli wdrażać sankcje wobec dyrektora danej placówki, czy też  

na przykład występować z wnioskiem o naruszenie dyscypliny finansów publicznych  

do rzecznika. Jako Starostwo mieliśmy również kontrole zewnętrzne, często dotyczą 

jednostek. Ale obojętnie, która jednostka byłaby kontrolowana, zawsze też tam jest 
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zaangażowany Starosta. Chociaż mamy dyrektorów to również badana jest odpowiedzialność 

właściwego nadzoru. Wszystkie kontrole zostały opisane w naszym raporcie. Zresztą teraz też 

jest tak, że każdy mieszkaniec, który ma chęć i czas, ma możliwość sprawdzić taki raport  

z kontroli i uwagi na stronach instytucji ją przeprowadzającej oraz na naszych stronach. 

 

Radny Tomasz Mirakowski zapytał, ile było skarg na naszych urzędników w ubiegłym 

roku. 

 

Starosta Gryfiński Wojciech Konarski zapytał, czy skarg złożonych na urzędników  

czy tych skarg, które rozpatruje Rada Powiatu. 

 

Radny Tomasz Mirakowski powiedział, że skarg na urzędników. 

 

Starosta Gryfiński Wojciech Konarski powiedział, że musiałby sprawdzić, ale na pewno 

była jedna, aczkolwiek przede wszystkim dotknęła ona Starosty, ponieważ za urzędników 

ponosi odpowiedzialność. Dotyczyło to braku odpowiedzi na pismo, które miało miejsce w 

Wydziale Zarządzania Drogami. Oczywiście wykonuje to pracownik. Na pewno była też 

jedna skarga, którą rozpatrywał na urzędnika, ale nie dopatrzył się tam uchybień. Zawsze 

skarżący otrzymują odpowiedź. Szczegółowej odpowiedzi, niestety nie jest w stanie w tej 

chwili udzielić, zrobi to Wydział Organizacyjny. 

Pismo znak: BRZ.0002.49.2023.DK 

 

Radny Wojciech Długoborski powiedział, że po raz piąty uczestniczymy w debacie nad 

raportem o stanie Powiatu. To jak wiemy zupełnie nowa instytucja, która weszła w życie  

w tej kadencji samorządów. Takie raporty składają również gminy i samorząd województwa 

swoim ciałom stanowiącym. Początek był taki, że w zasadzie z zapisów ustawy nie do końca 

wynikało, jak taki raport powinien wyglądać. Były różne próby, doświadczenia, a Związek 

Powiatów Polskich nawet przygotował pewien materiał, jak taki raport powinien wyglądać.  

I mamy po raz piąty materiał, który przygotował samodzielnie nasz powiat. Na to Radny 

chciał zwrócić szczególną uwagę, że nasz powiat nie posiłkował się żadną wyspecjalizowaną 

zewnętrzną instytucją, tylko swoimi siłami zechciał zebrać ten materiał i zaprezentować 

Wysokiej Radzie do debaty. Jest jeszcze jedna możliwość wzięcia udziału w debacie, 

mianowicie mieszkańcy powiatu mają taką okazję, ale do tej pory się nie zdarzyło, żeby 

ktokolwiek się zgłosił, jak rozumie, że dzisiaj też takich zgłoszeń Pan Przewodniczący nie 

otrzymał. W związku z tym debatujemy sami w gronie Radnych Powiatu. Radny specjalnych 
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pytań nie ma, ponieważ uważa, że raport jest bardzo dobrze przygotowany. Jest on bardzo 

staranny i dokładny, w dużej mierze syntetyczny, bo o to też chodzi, żeby się nie rozwodzić  

i nie rozpisywać nie wiadomo ile, żeby był też strawny dla czytającego. Różne są wielkości 

tych materiałów. Gmina Gryfino przygotowała raport, który liczy trzysta stron, przy czym 

nasz liczy sto stron. Gmina Gryfino przygotowała raport wzbogacając go dużą ilością zdjęć, 

które obrazują zdarzenia, jakie miały miejsce w Gminie Gryfino w ubiegłym roku. Raport 

wojewódzki ma dwieście stron. Tu nie ma reguły, jak wielki ma być raport. Radny uważa,  

że nasz raport w tych stu stronach zawiera wszystkie elementy, które są niezbędne do tego, 

żebyśmy mogli ocenić, jaka jest kondycja naszego powiatu po tych pięciu latach kończącej 

się już kadencji. I to jest ostatnia debata w tej kadencji, ponieważ wszelkie znaki na ziemi  

i niebie wskazują, że przyszłą wiosną powinny odbyć się przesunięte wybory samorządowe. 

Natomiast pan Starosta raczył przedstawić swoją prezentację, która miała być uzupełnieniem 

tego raportu i nazwał ją, jako podsumowanie działalności Zarządu Powiatu w Gryfinie  

w 2022 roku. Ten tytuł jest zupełnie nieadekwatny do tego, co pan Starosta prezentował.  

W związku z tym chce to wytknąć, jako nieporozumienie, bo ten materiał, który pan Starosta 

zaprezentował, to był pewien skrót informacji, które są w raporcie. Ale jest coś cennego  

w zaprezentowanym materiale i tu chciałby to uwypuklić, mianowicie są pokazane pewne 

zjawiska, tendencje, sytuacje, które na przestrzeni pięciu lat tej kadencji miały miejsce. Na 

przykład jak wygląda w ciągu tych pięciu lat sytuacja demograficzna, sytuacja budżetowa. 

Takie porównanie jest bardzo cenne, ważne i bardzo potrzebne, ale tytuł naprawdę nie oddaje 

tego, co pan Starosta zaprezentował. Ważne i budujące jest również to, że nasz powiat według 

kryteriów, które zostały uzgodnione między RIO a Wojewodą, ma bardzo wysoką pozycję  

w rankingu, co Radny chciał podkreślić, bo to jest zawsze miłe, kiedy jesteśmy w czołówce, 

tym bardziej że nasz powiat powierzchniowo jest największy. Natomiast jedna sprawa 

Radnego bardzo męczy, o czym już mówił podczas ostatniej sesji i również pan Radny  

T. Mirakowski o sprawie szpitala, a pan Starosta również odnosił się do tego. Naszą wspólną 

porażką jest sprawa szpitala. To jest niestety porażka. Radny rozumie te wszystkie 

uwarunkowania, trudności, ale ratowanie, utrzymywanie szpitala za wszelką cenę sprowadza 

się do tego, że mamy zadłużenie szpitala za ubiegły rok na poziomie 5,5 miliona złotych, tak 

pan Prezes przedstawił sytuację finansową szpitala. I nie ma w zasadzie dobrego sposobu 

poza tym, co Związek Powiatów Polskich pokazuje, że po prostu potrzebne jest 

dofinansowanie przede wszystkim szpitali powiatowych. Barlinek jest złym przykładem,  

bo to nie jest szpital powiatowy, tylko gminny. Zresztą Powiat Myśliborski ma dwa szpitale  

i żaden szpital nie jest w samym Myśliborzu, tylko w Barlinku i Dębnie. I tu Barlinek 

prowadzi, zresztą podobnie jak w Nowogardzie szpital, który prowadzi gmina. Zupełnie inna 
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sytuacja. I tamten szpital w Nowogardzie zupełnie dobrze sobie radzi z tego, co wiemy.  

To jest również kwestia pewnej polityki państwa i o tym trzeba też tu powiedzieć, ponieważ 

my cały czas czekamy na środki z Krajowego Planu Odbudowy z Brukseli, z których część 

miała być przeznaczona również na szpitale powiatowe. Nasz szpital zadłuża się i nie widać 

tego światełka w tunelu, jak można z tej sytuacji wyjść. Radni otrzymali program naprawczy, 

który zakłada pewne oszczędności, ale także zadania inwestycyjne, które pan Prezes 

prezentował na ostatniej sesji ze środków pomocowych, m.in. z Funduszu Medycznego.  

To jest ważne, tylko pytanie o pewną wizję docelową tego szpitala. Jak ten szpital ma 

wyglądać? Czy będzie prowadził go powiat z Domem Lekarskim, który jest jeszcze  

w mniejszej części udziałowcem? Czy też doczekamy się informacji dotyczącej przejęcia 

szpitala przez szpital MSWiA? Radny rozumie, że wycena przedsiębiorstwa trwa cały czas  

i jest podstawą do tego, żeby można było wystąpić o ewentualne przejęcie szpitala przez 

szpital MSWiA za zgodą oczywiście Ministerstwa Spraw Wewnętrznych i Administracji,  

bo w takim przypadku tego typu zgoda jest niezbędna. Podsumowując, raport przygotowany 

jest dobrze, starannie pokazując wszelkie sfery działalności naszego powiatu i pokazujący  

w dużej mierze nasz wspólny dorobek, jako element, którym możemy się pochwalić. Dlatego 

Radny chciał podziękować za ten materiał i tym samym wyrazić swoje zadowolenie z faktu, 

że może spokojnie zagłosować za wotum zaufania dla Zarządu Powiatu.  

 

Starosta Gryfiński Wojciech Konarski podziękował za ten głos, ale chciał pokazać też inne 

spojrzenie na wiele spraw. Jakbyśmy właśnie spojrzeli na to, co pokazane jest w raporcie, 

czyli oświatę, gdzie kiedyś dokładaliśmy 6-7 milionów złotych, z biegiem lat dokładamy  

10 milionów. Dlaczego właśnie dokładamy zarówno do służby zdrowia i oświaty? Dlatego,  

że są to szczerze mówiąc dwie najważniejsze dziedziny, którymi się zajmujemy. Ale są to też 

najcenniejsze dziedziny życia. Gdybyśmy spojrzeli dzisiaj na szpital i wrócili do okresu 

pandemii, to jakbyśmy zapytali dzisiaj rząd, ile wydał na szpitale tymczasowe, ile wydał  

na dodatkowe łóżka, to może to jest tak jakby nie było takich szpitali powiatowych i tych 

oddziałów covidowych, to może wydawałby dwa razy więcej. Starosta nawiązuje do tego,  

że pewne rzeczy nawet jak my chcemy, to bez systemowych zmian, innego podejścia,  

po prostu zawsze będziemy brnęli w taką decyzję, czy szpital jest nam potrzebny czy 

powinniśmy go mieć czy też nie. Problem z naszym szpitalem też jest taki, że jesteśmy  

w sieci szpitali m.in. dlatego, że w tamtym czasie mieliśmy trzy oddziały. Sieć szpitali też 

dopuszcza dwa oddziały. Natomiast nikt nam nie powie, czy jak będziemy mieli jeden odział 

czy wciąż będziemy w sieci szpitali. Jest ona na tyle ważna, że przez to mamy kontraktowanie 

z NFZ, czyli pieniądze publiczne. To, co tutaj Pan Radny powiedział, często jest tak,  
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że znamy problem, tylko że nikt nie chce tak docelowo podjąć „kropki nad i” co ma się  

z danym systemem zdarzyć. Nie będzie teraz mówił o innych pomysłach, bo zobaczymy,  

co z tego kolejnego spotkania wyjdzie. W rezultacie szukamy jakiegoś pilotażowego 

rozwiązania. Oczywiście były takie przypadki, jak szpital w Policach, który swego czasu 

został przejęty. To pokazuje pewne rozwiązania, ale jak znowu spojrzymy w raporcie na ilość 

pacjentów, jakbyśmy nie mieli tego szpitala, to gdzie byliby ci pacjenci? Pewnie byliby  

w kolejkach. Starosta na spotkaniu ośmielił się powiedzieć, że oczywiście bezpieczeństwo 

pacjenta jest bardzo ważne, ale ciągłe standardy powodują to, że wszystko staje się droższe  

i zaczynamy, chcąc nie chcąc, iść w kierunku w rezultacie prywatyzacji tych usług. Nie 

chodzi konkretnie o szpital. Ile każdy z nas, w utrzymywanym systemie, wydaje pieniędzy  

na prywatną służbę zdrowia? Jak tego ktoś nie rozwiąże to będzie takie koło zamachowe  

i będziemy walczyli od kryzysu do kryzysu, bo wierzy, że uda nam się znaleźć rozwiązania  

na szpital. Widzimy ten problem i wielokrotnie też mówił, że zdaje sobie sprawę, że trzeba  

do czegoś dokładać. Tylko każdy z nas chciałby wiedzieć, ile i gdzie jest ten koniec.  

 

Radny Tomasz Mirakowski powiedział, że nie tylko ile, ale warto też wiedzieć, czy będzie 

nas stać się za 5-10 lat i nastąpi takie zagrożenie likwidacją szpitala. Natomiast prywatyzacja 

usług szpitalnych w Polsce wychodzi bardzo ciężko. To są duże koszty. 

 

Radny Wojciech Długoborski zapytał, co z tą wyceną. 

 

Starosta Gryfiński Wojciech Konarski powiedział, że nie mówił o prywatyzacji, mówił  

o mechanizmach, które są dzisiaj wprowadzane w publiczną służbę zdrowia, że de facto 

napędzają kieszeń właśnie prywatnej służbie zdrowia. Pomimo tych wielkich nakładów wcale 

kolejki się nie zmniejszają, dostępność się nie poprawia i wielu tych, których przynajmniej 

stać niestety idą w prywatną służbę zdrowia. Jeżeli chodzi z kolei o wycenę to została złożona 

dwa dni temu, jako wstępny draft przez kancelarię, która dokonywała wyceny, a która 

również wcześniej wyceniała udziały spółki, teraz oczekuje uwag. Zarząd ją analizuje. Jest to 

ten dokument, który ma umożliwić ewentualne dalsze kroki ze szpitalem MSWiA. 

 

Wicestarosta Gryfiński Ewa Dudar podsumowując tą dyskusję, na której wybrzmiało 

stwierdzenie, oczywiście uogólniając, że nasz szpital jest naszą wspólną porażką,  

to Wicestarosta chciałaby sprostować tą wypowiedź i wskazać wspólnie podjęte działania.  

Na pewno nasz szpital, w tej kadencji, zmienił się wizerunkowo. Zrobione zostało bardzo 

wiele. Inwestycja, która powstała na pewno zmieniła warunki pracy i pobytu w tym szpitalu. 



21 

 

 

Zrobiliśmy milowy krok dla rozwoju obiektu, funkcjonuje nowa izba przyjęć, wyposażyliśmy 

szpital w nowoczesny sprzęt, rozszerzono działalność paliatywną i opiekę świąteczno-nocną. 

Trzeba ogólnie powiedzieć, że tak naprawdę koszty generują dwa oddziały: chirurgiczny  

i wewnętrzny. Natomiast możemy się pochwalić chociażby ZOL-em, paliatywą, usługami, 

które są świadczone w zakresie zdrowia psychiatrycznego. Koszty generują płace, brak kadry 

i wszelkie dostosowywania odgórnie narzucone. Podsumowując, jako powiat mamy w swoich 

zadaniach prowadzenie szpitala i robimy to. Natomiast są takie warunki zewnętrzne, o czym 

tu mówiliśmy i dziś borykamy się z tym. Wicestarosta głęboko wierzy w to, że w przyszłości 

zostanie to zażegnane i funkcjonowanie szpitala, bez osiągania strat, będzie możliwe. 

Oczywiście ta strata na pewno boli, natomiast w konsekwencji rozmów, które prowadzi  

ze szpitalami powiatowymi, wszyscy niestety, po tym covidowym zawirowaniu, w tej chwili 

osiągają takie wyniki. Jest to odbudowa kadry, która faktycznie odpłynęła, a też inne 

problemy, które już poruszaliśmy. Natomiast musimy też dostrzec krok milowy, jaki 

zrobiliśmy w kierunku zrobienia podwalin do tego, aby było możliwe dalsze prowadzenie 

działalności medycznej w naszym szpitalu powiatowym.  

 

Starosta Gryfiński Wojciech Konarski powiedział, że chciał się odnieść do kwestii, gdzie 

jest finansowy koniec. Przypomniał, że nasz szpital jest spółką prawa handlowego. W 

związku z tym można powiedzieć, że pod tym kątem budżet powiatu jest po prostu 

bezpieczny. Ale nie chodzi o to, żeby tych, którzy się związali ze szpitalem, różnymi 

usługami, etc. po prostu „zostawić na lodzie”. Natomiast nikt zobowiązań szpitala 

powiatowego nie może po prostu prawnie czy w inny sposób przenieść na odpowiedzialność 

naszego budżetu.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Gryfinie Roman Michalski w związku z brakiem głosów 

zamknął debatę. 

 

3) projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu  

w Gryfinie wotum zaufania (druk nr 1/XLIX): 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Gryfinie Roman Michalski poprosił o stanowiska 

komisji (zał. nr 6), poinformował, że 22 czerwca 2023 r. wpłynęło pismo Zarządu Powiatu, 

który zwraca się z wnioskiem do Rady Powiatu o przyjęcie Raportu o stanie Powiatu 

Gryfińskiego w 2022 r. i udzielanie wotum zaufania, podpisane przez Starostę Gryfińskiego 

Wojciecha Konarskiego (zał. nr 7)., następnie odczytał projekt uchwały Rady Powiatu  
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w Gryfinie w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu w Gryfinie wotum zaufania (druk  

nr 1/XLIX). Następnie w obecności 16 Radnych (ustawowy skład Rady Powiatu w Gryfinie 

wynosi 21 Radnych) zarządził głosowanie: 

za - 16, 

przeciw - 0, 

wstrzymało się - 0. 

 

Uchwała nr XLIX/361/2023 w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu w Gryfinie wotum 

zaufania, została podjęta jednogłośnie, w głosowaniu jawnym. 

Imienne głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie stanowi zał. nr 4. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Gryfinie Roman Michalski w imieniu Rady Powiatu 

złożył na ręce Starosty Gryfińskiego Wojciecha Konarskiego gratulacje Zarządowi Powiatu 

otrzymania wotum zaufania. 

 

Starosta Gryfiński Wojciech Konarski w imieniu Zarządu Powiatu podziękował  

za udzielenie wotum zaufania, pomimo różnego spojrzenia, jednak zawsze z dyskusji staramy 

się wyciągać wnioski i znajdować jak najlepsze rozwiązania. Wotum zaufania odbiera, jako, 

że Rada stwierdziła, że Zarząd i to, co wspólnie uchwaliliśmy, starał się wykonać po prostu 

jak najlepiej. Aczkolwiek nie wykonujemy tego sami, za nami stoi cała „armia urzędników”, 

pracowników w różnych instytucjach, wielu jednostkach organizacyjnych powiatu. Samych 

nauczycieli jest około trzystu, jeszcze pracownicy administracyjni, urzędnicy o których było 

zapytanie tj. 125. Wszystkim dyrektorom, pracownikom, ale również Państwu Radnym,  

bo przecież praca wykuwa się również na komisjach. To jest ocena dla wszystkich  

i podziękował wszystkim, którzy brali w jakiejś mierze udział w tym, aby Zarząd uzyskał 

wotum zaufania.  

 

IV. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania z wykonania budżetu i sprawozdania finansowego Powiatu Gryfińskiego 

za 2022 rok (druk nr 2/XLIX): 

- odczytanie uchwały Składu Orzekającego RIO w Szczecinie w sprawie wydania opinii 

o sprawozdaniu z wykonania budżetu Powiatu Gryfińskiego za 2022 rok  

wraz z informacją o stanie mienia (Przewodniczący Rady), 
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Przewodniczący Rady Roman Michalski odczytał uchwałę Nr K.50.44.4.2023 Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 7 kwietnia 2023 r.  

w sprawie wydania opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu Powiatu Gryfińskiego  

za 2022 rok wraz z informacją o stanie mienia (zał. nr 8). 

 

- przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu Gryfińskiego za 2022 rok 

(prezentacja - Skarbnik Powiatu Jolanta Staruk), 

 

Skarbnik Powiatu Jolanta Staruk przedstawiła prezentację, stanowiącą załącznik nr 9 

. Jak co roku zgodnie z ustawą mamy określone obowiązki w zakresie sprawozdawczości, jak 

również przekazania Państwu Radnym wszystkich materiałów z zakończenia 2022 roku. 

Wszystko zostało dostarczone w terminie. Cała część opisowa i tabelaryczna sprawozdania. 

Natomiast w małym skrócie chciałaby zaprezentować to, jak wyglądał i kształtował się nasz 

budżet na dzień 31 grudnia 2022 r. W planie dochodów mieliśmy zaplanowane dochody  

w wysokości 120 782 964,46 zł. Dochody te zrealizowaliśmy prawie całkowicie w 100 % 

(99,89%). Wydatki w budżecie mieliśmy zaplanowane w wysokości 135 926 097,11 zł, 

natomiast realizacja wydatków to 93,10%. Także te 7% niezrealizowanych wydatków to są 

projekty i programy również ze środków unijnych. Na niektóre z tych rzeczy, które były 

realizowane, nie mieliśmy zbytnio wpływu, ze względu na różne okoliczności niezwiązane 

nawet winą czy z jakąś inną rzeczą, bo wiemy dobrze do połowy 2022 roku to również była 

pandemia. Były różne braki zarówno i kadrowe u naszych wykonawców, jak i inne,  

co powodowało opóźnienia. Deficyt mieliśmy zaplanowany w wysokości 15 143 132,65 zł, 

natomiast w wyniku realizacji deficyt został zrealizowany w wysokości 5 894 105,41 zł. Jak 

dobrze pamiętamy, mieliśmy również kredyt w projekcie budżetu na 2022 rok, potem w 

planie budżetu. Kredyt mieliśmy przewidziany, ale gospodarowanie środkami finansowymi 

tak się złożyło, że mogliśmy z tego kredytu zrezygnować, o czym Wysoka Rada była 

informowana, bo wspólnie z Wysoką Radą dokonywaliśmy przesunięć w budżecie i zmian  

w planach finansowych. Rozchody naszego budżetu w 2022 roku tj. kwota 1 707 500,00 zł. 

To są spłaty rat kapitałowych z tytułu zaciągniętych kredytów. Skarbnik przypomniała,  

że powiat ma tylko dwa kredyty w tym momencie. Jeden kredyt, który był wzięty dawno 

temu na restrukturyzację byłych długów po SP ZOZ Szpital Powiatowy i jest on spłacany  

do 2039 roku, zgodnie z prognozą WPF. Natomiast drugi kredyt to jest kredyt, który był 

zaciągnięty na budowę szpitala. Był on zaciągnięty w dwóch transzach. Jedna transza była  

5 milionów, druga transza to 2,5 miliona. Następnie dochody, wydatki i dług publiczny  

na 31 grudnia 2022 r. Dwa kredyty, zgodnie z ustawą o finansach publicznych nasze 
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wskaźniki obciążenia rocznego wynoszą 2,66%, gdzie wskaźnik dopuszczalny może być 

16,14%. Sytuacja, którą określiła Regionalna Izba Obrachunkowa wspólnie z Wojewodą, 

którzy dokonują ocen tych wskaźników oraz miejsce Powiatu Gryfińskiego to jest również 

efektem tych badań nad wskaźnikami, które mają wpływ na sytuację i kondycję finansową. 

Na slajdzie zostało zaprezentowane, jak kształtują się nasze dochody, zarówno bieżące  

i majątkowe. Jak możemy zauważyć, dochody bieżące zostały zrealizowane w 101,32%, 

natomiast dochody majątkowe zostały zrealizowane na poziomie 81,25%. W dochodach 

majątkowych są różnego typu dotacje i subwencje, które zostały nam przekazane, jak również 

częściowo jest nasz wkład własny, nasze własne środki. Struktura przedstawiona na wykresie 

dochodów: dotacje z budżetu państwa (14,46%), subwencja (35,02%) i dochody własne 

(50,52%). Dochody własne w powiecie są to dochody, które również otrzymujemy  

na zadania, na które musimy posiadać środki - na zadania własne realizowane przez powiaty, 

zgodnie z tym, co ustawodawca określił w ustawie. Natomiast część tych środków 

otrzymujemy również na zadania z puli budżetu państwa. Wykonanie wydatków 

budżetowych. Wydatki bieżące zostały zrealizowane w 94,48%, natomiast wydatki 

majątkowe w 86,03%. Jak się kształtowały przychody i rozchody? Nasze rozchody to 

1 707 500,00 zł. Są to spłaty rat kapitałowych od kredytów. Przychody tj. 16 850 632,65 zł, 

na które składają się wolne środki 10 985 000,00 zł, nadwyżka z lat ubiegłych 928 964,97 zł, 

jak również 4 936 667,68 zł są to środki, które są wyodrębnione w budżecie  

z przeznaczeniem na programy ze środków unijnych. Na slajdzie wymienione są dwa kredyty, 

które funkcjonują i data zawarcia tych umów oraz data końca spłaty. Wynik budżetowy  

i operacyjny, bo w takich dwóch kategoriach przedstawiamy zawsze wynik z realizacji 

budżetu. Wynik budżetowy jest to różnica wykonanych dochodów i wydatków budżetowych 

ogółem, natomiast wynik operacyjny jest to różnica wykonanych dochodów i wydatków  

o charakterze bieżącym. Wynik operacyjny zamyka się nadwyżką w wysokości 6 220 020,48 

zł. To oznacza, że wskaźniki, które są badane również przez Regionalną Izbę Obrachunkową, 

a zasada generalna winna być taka, że wydatki bieżące nie mogą być wyższe od dochodów 

bieżących. To świadczy o tym, że sytuacja naszego Powiatu jest poprawna.  

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski podziękował za złożoną informację i otworzył 

dyskusję. 

 

Radny Tomasz Mirakowski powiedział, że Pani Skarbnik przedstawiła, że struktury 

procentowe dochodów własnych wynoszą niewiele ponad 50%. Czy w porównaniu  

z poprzednimi latami to jest to samo? Czy to jest mało, czy to jest dużo?  
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Skarbnik Powiatu Jolanta Staruk powiedziała, że jeżeli przyjrzymy się wstecz  

w poszczególnych latach i na bieżące lata, to struktura procentowa jest mniej więcej na tym 

samym poziomie. Subwencja oświatowa rośnie, ale w ślad za subwencją oświatową rosną też 

po drugiej stronie wydatki i koszty. Także procentowy udział jest mniej więcej w podobnych 

wielkościach, bądź nawet w niektórych przypadkach część zadań ustawodawca określa w ten 

sposób teraz, że w większość z tych zadań musimy zaangażować więcej z naszych dochodów 

również własnych. W oświatę angażujemy cały czas nasze dochody, które mogłyby być 

przekazane, jako własne na inne cele a musimy realizować zadania oświatowe. Tak samo jak 

Pan Starosta omawiał Państwu Radnym nasz szpital. Te wszelkie zupełnie inne zadania, które 

można byłoby zrobić, to jednak mamy tutaj jakby taki przymus ekonomiczny, że musimy 

wspomagać te najsłabsze punkty. Subwencja na drogi nie jest wystarczająca. Ilość 

kilometrów dróg powiatowych w naszym powiecie jest bardzo duża. To nie jest adekwatne  

do tej subwencji. Na przełomie poprzednich lat, jak dostawaliśmy informacje z ministerstwa  

o subwencji, to z tej rozpiski można było bardzo szczegółowo wyczytać, ile jest na 

poszczególny kilometr drogi. Teraz jest to wszystko razem, nie ma tego wyszczególnienia.  

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski powiedział, że gwoli doprecyzowania spraw 

regulaminowych, właśnie otworzył dyskusję w tym punkcie. 

 

Posiedzenie opuścił Radny Tomasz Mirakowski (16-1=15). 

 

Starosta Gryfiński Wojciech Konarski powiedział, kontynuując to, co pani Skarbnik 

powiedziała, na przestrzeni lat, większość powiatów ma dochody własne poniżej 50%. Jeżeli 

chodzi o Powiat Gryfiński, to mniej więcej mamy na tym samym poziomie. Były okresy,  

że mieliśmy też około 48%, to było na przykład spowodowane tym, że swego czasu inaczej 

rozliczaliśmy domy pomocy społecznej, które nie wchodziły po prostu do naszych dochodów, 

a były bezpośrednio realizowane przez domy pomocy społeczne. Oczywiście trwały 

wyjaśnienia etc. łącznie z ministerstwem, po czym przyjęliśmy to tak, jak po prostu należy. 

Odnośnie tabeli z oceną zewnętrzną w raporcie m.in. podany jest wskaźnik W1 - udział 

dochodów własnych w dochodach ogółem. Akurat jesteśmy, jeżeli chodzi o powiat, gdzieś 

powyżej średniej tej tabelki. Większość powiatów ma na przykład 31%, 32%, 35%, czy 36%. 

To wynika, jak gdyby ze struktur, z momentu, kiedy były tworzone powiaty, nie za bardzo 

były wyposażane w swój majątek i skonstruowano tak te udziały w PIT-ach i CIT-ach, że w 

tej chwili dochody własne nie są naszą domeną. Jak osiągamy powyżej 50% to jest już dobry 

wskaźnik. 
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Radny Wojciech Długoborski powiedział, że po raz ostatni mamy podsumowanie 

wykonania budżetu za miniony rok i sprawozdanie finansowe. Trzeba też z uznaniem 

podkreślić, że budżet został poprawnie wykonany. Dochody prawie w 100%, wydatki nie 

przekraczają 100%, bo formalnie nie mogą przekraczać. Indywidualny wskaźnik zadłużenia 

jest niski w stosunku do możliwości. Z tymi dochodami własnymi, subwencją, Radny cały 

czas jednak upiera się, że subwencja to też jest dochód własny. Pani Skarbnik ma trochę inne 

zdanie. Radny upiera się dlatego, że z subwencji się nie rozliczamy. Subwencja jest nam dana 

i możemy ją dowolnie spożytkować. Oczywiście w subwencji są zadania, jest jedna waga, 

waga oświatowa, ale nie ma już, jak kiedyś wagi drogowej. Tam są po prostu te środki 

przekazane, ale możemy różnie w zależności od woli najpierw Zarządu, a potem Rady 

wydatkować. Najcenniejsza jest informacja dotycząca nadwyżki operacyjnej, bo to jest 

podstawowa historia w samorządach, że niezbędna jest nadwyżka operacyjna, czyli musimy 

mieć więcej dochodów bieżących w stosunku do wydatków bieżących. I tak to u nas się 

dzieje. Mamy ponad 6 milionów nadwyżki operacyjnej, co pokazuje, że możemy te pieniądze 

przeznaczyć na inwestycje. Zresztą poziom naszych wydatków inwestycyjnych jest bardzo 

wysoki, około chyba 15% w stosunku do wydatków. Oczywiście problemy drogowe  

w powiatach to jest największy kłopot i trudność, bo jeżeli mówimy, że udało się w ubiegłym 

roku wyasfaltować 6,7 km, to jest ok. 1% z 620 kilometrów dróg powiatowych. To nam na 

sto lat potrzeba takich działań, żeby je wykonać. Radny zakłada, że będą jakieś środki 

zewnętrzne, środki państwowe. Aczkolwiek nie zgadza się z mechanizmem, który państwo 

łaskawie wprowadziło dając samorządom swoje pieniądze. Jakie swoje pieniądze? To trzeba 

je właśnie przekazać w formie albo subwencji, albo udziałów, a nie w postaci talonów, które 

dostajemy jakby z łaski. Tak nie może być, to nie jest samorządowe, to nie jest samorządne, 

to jest po prostu polityczne działanie. Niezależnie od sympatii politycznych, ale tak się nie 

powinno postępować i Radny ewidentnie to potępia. Generalnie należy powiedzieć, że mamy 

dobrze wykonany budżet. Mamy pozytywną opinię. Należy przyjąć sprawozdanie  

z wykonania budżetu i sprawozdanie finansowe.  

 

Radny Zbigniew Szmaja powiedział, że chciałby wykorzystać ostatnią okazję i podziękować 

Pani Skarbnik za profesjonalizm. To widać po kontrolach i po tym, co Pani Skarbnik do tej 

pory nam tu prezentowała. 

 

Starosta Gryfiński Wojciech Konarski powiedział, że chciałby zabrać głos w tej drażliwej 

sprawie, jaką są właśnie drogi. Zgadza się z tym, że wielu lat nam potrzeba na remonty i też 

uważa, że centralizacja nam po prostu nie służy, ponieważ marnotrawimy czas na pisanie 
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wniosków, udawadnianie tego, co dla mieszkańców jest po prostu oczywiste. Zawsze 

mówimy o inwestycjach drogowych, ale generalnie drogi w budżecie 2022 roku kosztowały 

powiat 17 milionów złotych. Samo bieżące utrzymanie dróg to 4 miliony złotych, i tu musi 

krytycznie powiedzieć, pomimo starań, na pewno te utrzymanie mogłoby być znacznie 

lepsze, czyli częstsze sprzątanie, częstsze koszenie. Niestety coś za coś, czyli są inwestycje  

a na bieżące utrzymanie tyle, ile możemy po prostu dać.  

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski zamknął dyskusję, poprosił o stanowiska komisji 

(zał. nr 6), a następnie w obecności 15 Radnych zarządził głosowanie imienne nad projektem 

uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zatwierdzenia sprawozdania z wykonania 

budżetu i sprawozdania finansowego Powiatu Gryfińskiego za 2022 rok: 

za - 15, 

przeciw - 0, 

wstrzymało się - 0. 

Uchwała nr XLIX/362/2023 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania z wykonania budżetu  

i sprawozdania finansowego Powiatu Gryfińskiego za 2022 rok, została podjęta jednogłośnie. 

Imienne głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie stanowi zał. nr 4. 

 

V. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie absolutorium z tytułu 

wykonania budżetu Powiatu Gryfińskiego za 2022 rok (druk nr 3/XLIX): 

- odczytanie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu  

w Gryfinie absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2022 rok, 

 

W imieniu Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Członek Komisji Hubert Andrych 

odczytał wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Gryfinie z dnia 10 maja 2023 r.  

w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu w Gryfinie absolutorium z tytułu wykonania 

budżetu za 2022 rok (zał. nr 10). 

 

Na posiedzenie wrócił Radny Tomasz Mirakowski (15+1=16). 

 

- odczytanie uchwały Składu Orzekającego RIO w Szczecinie w sprawie opinii  

o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie udzielenia 

Zarządowi Powiatu w Gryfinie absolutorium z tytułu wykonania budżetu za rok 2022 

(Przewodniczący Rady), 
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Przewodniczący Rady Powiatu w Gryfinie Roman Michalski odczytał uchwałę  

nr 50.44.6.2023 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 

15 maja 2023 r. w sprawie opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Gryfinie  

w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu w Gryfinie absolutorium z tytułu wykonania 

budżetu za rok 2022 (zał. nr 11). Przewodniczący poprosił o stanowiska komisji (zał. nr 6)  

i otworzył dyskusję. W wyniku braku głosów zamknął dyskusję i w obecności 16 Radnych 

(ustawowy skład Rady Powiatu w Gryfinie wynosi 21 Radnych) zarządził głosowanie nad 

projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie absolutorium z tytułu wykonania 

budżetu Powiatu Gryfińskiego za 2022 rok (druk nr 3/XLIX): 

za - 16, 

przeciw - 0, 

wstrzymało się - 0. 

 

Uchwała nr XLIX/363/2023 w sprawie absolutorium z tytułu wykonania budżetu Powiatu 

Gryfińskiego za 2022 rok, została podjęta jednogłośnie, w głosowaniu jawnym. 

Imienne głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie, stanowi zał. nr 4. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Gryfinie Roman Michalski podziękował za głosowanie, 

pogratulował wszystkim, którzy się przyczynili do tego, że mogli z czystym sumieniem 

zagłosować za absolutorium. Przewodniczący złożył gratulacje na ręce pana Starosty dla 

całego Zarządu, pani Skarbnik, dla wszystkich, którzy się do tego przyczynili. 

 

Starosta Gryfiński Wojciech Konarski serdecznie podziękował za udzielenie absolutorium 

i skwitowanie Zarządu za 2022 rok oraz podziękował wszystkim, którzy brali udział na rzecz 

wykonania, z takim skutkiem, budżetu 2022 roku. 

 

Posiedzenie opuścił Radny Sławomir Terebecki (16-1=15). 

 

VI. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie przyjęcia sprawozdania  

z realizacji planu kontroli Komisji Rewizyjnej za I półrocze 2023 r. (druk nr 4/XLIX): 

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski poprosił o stanowiska komisji (zał. nr 6), 

otworzył, w wyniku braku głosów, zamknął dyskusję i w obecności 15 Radnych zarządził 

głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie przyjęcia 
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sprawozdania z realizacji planu kontroli Komisji Rewizyjnej za I półrocze 2023 r. (druk  

nr 4/XLIX): 

za - 15, 

przeciw - 0, 

wstrzymało się - 0. 

 

Uchwała nr XLIX/364/2023 w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji planu kontroli 

Komisji Rewizyjnej za I półrocze 2023 r., została podjęta jednogłośnie. 

Imienne głosowanie stanowi zał. nr 4. 

 

Na posiedzenie przyszedł Radny Sławomir Terebecki (15+1=16). 

 

VII. Projekt uchwały Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie ustalenia 

cen biletów i opłat za usługi przewozowe w publicznym transporcie zbiorowym 

organizowanym przez Powiat Gryfiński oraz sposobu ustalania wysokości opłaty 

dodatkowej i manipulacyjnej (druk nr 5/XLIX): 

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski poprosił o stanowiska komisji (zał. nr 6), 

otworzył dyskusję i poinformował, że wpłynął wniosek Zarządu Powiatu o wprowadzenie 

autopoprawki do projektu uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie ustalenia ceny 

biletów i opłat za usługi przewozowe w publicznym transporcie zbiorowym organizowanym 

przez Powiat Gryfiński oraz sposobu ustalania opłaty dodatkowej i manipulacyjnej, to znaczy 

w załączniku numer 2 do projektu uchwały w punkcie 5 zapis „przewoźnika” zastępuje się 

słowem „operatora”. 

 

Radny Wojciech Długoborski poprosił o wyjaśnienie. 

 

Zastępca Naczelnika Wydziału Komunikacji i Transportu Urszula Przetak powiedziała, 

że jest autorem tego projektu uchwały i wyjaśniła, że zaszła pomyłka. Są dwa podmioty 

przewoźnik i operator prowadzący działalność transportową, jednakże w ustawie  

o transporcie publicznym operator działa na podstawie umowy zawartej z organizatorem.  

I żeby to było przejrzyste, po prostu należy to zamienić.  

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski zamknął dyskusję, a następnie w obecności  

16 Radnych zarządził głosowanie imienne nad autopoprawką do projektu uchwały Rady 
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Powiatu w Gryfinie w sprawie ustalenia cen biletów i opłat za usługi przewozowe  

w publicznym transporcie zbiorowym organizowanym przez Powiat Gryfiński oraz sposobu 

ustalania wysokości opłaty dodatkowej i manipulacyjnej: 

za - 16, 

przeciw - 0, 

wstrzymało się - 0. 

Autopoprawka do projektu uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie ustalenia cen 

biletów i opłat za usługi przewozowe w publicznym transporcie zbiorowym organizowanym 

przez Powiat Gryfiński oraz sposobu ustalania wysokości opłaty dodatkowej i manipulacyjnej 

(druk nr 5/XLIX), została podjęta jednogłośnie. 

Imienne głosowanie stanowi zał. nr 4. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Gryfinie Roman Michalski następnie w obecności 16 

Radnych zarządził głosowanie imienne nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie  

w sprawie ustalenia cen biletów i opłat za usługi przewozowe w publicznym transporcie 

zbiorowym organizowanym przez Powiat Gryfiński oraz sposobu ustalania wysokości opłaty 

dodatkowej i manipulacyjnej wraz z autopoprawką: 

za - 16, 

przeciw - 0, 

wstrzymało się - 0. 

 

Uchwała nr XLIX/365/2023 w sprawie ustalenia cen biletów i opłat za usługi przewozowe  

w publicznym transporcie zbiorowym organizowanym przez Powiat Gryfiński oraz sposobu 

ustalania wysokości opłaty dodatkowej i manipulacyjnej, została podjęta jednogłośnie. 

Imienne głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie stanowi zał. nr 4. 

 

VIII. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej gminie Chojna (druk nr 6/XLIX): 

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski poprosił o stanowiska komisji (zał. nr 6), 

otworzył dyskusję, zamknął dyskusję, a następnie w obecności 16 Radnych zarządził 

głosowanie imienne nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej gminie Chojna: 

za - 16, 

przeciw - 0, 
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wstrzymało się - 0. 

Uchwała nr XLIX/366/2023 w sprawie udzielenia pomocy finansowej gminie Chojna, została 

podjęta jednogłośnie. 

Imienne głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie stanowi zał. nr 4. 

 

IX. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zmiany budżetu powiatu  

na 2023 rok (druk nr 7/XLIX): 

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski poprosił o stanowiska komisji (zał. nr 6), 

otworzył dyskusję, zamknął dyskusję, a następnie w obecności 16 Radnych zarządził 

głosowanie imienne nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zmiany 

budżetu powiatu na 2023 rok: 

za - 16, 

przeciw - 0, 

wstrzymało się - 0. 

Uchwała nr XLIX/367/2023 w sprawie zmiany budżetu powiatu na 2023 rok, została podjęta 

jednogłośnie. 

Imienne głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie stanowi zał. nr 4. 

 

X. Sprawozdanie z prac Zarządu Powiatu w Gryfinie (druk nr 8/XLIX). 
 

Starosta Gryfiński Wojciech Konarski powiedział, że sprawozdanie z prac Zarządu 

Powiatu w Gryfinie zostało przekazane w formie pisemnej. Jeżeli są jakieś pytania to 

oczywiście w imieniu Zarządu odpowie. 

 

XI. Interpelacje i zapytania radnych. 

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski powiedział, że w okresie międzysesyjnym  

wpłynęła interpelacja Nr 159/23 Radnego Zbigniewa Szmai dot. zmiany kryterium 

stypendiów sportowych (wszyscy Radni otrzymali), stanowiąca załącznik nr 12. 

 

XII. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski powiedział, że wszyscy Radni otrzymali 

odpowiedź Naczelnika Wydziału Zarządzania Drogami na interpelację nr 157/23 złożoną 

przez Radnego Zbigniewa Szmaję załącznik nr 13. 
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XIII. Sprawy różne, informacje, wolne wnioski.  

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski powiedział, po ustaleniu z panem Starostą,  

kolejna sesja odbędzie się w dniu 29 sierpnia br. (wtorek). Przewodniczący zwrócił się  

do Radnych z prośbą o wpisywanie się na dyżury. Radni Rady Powiatu w Gryfinie przyjmują 

interesantów w sprawach skarg, wniosków na terenie powiatu gryfińskiego w każdy 

poniedziałek. 

 

Wykaz pism skierowany do wiadomości Rady Powiatu w Gryfinie: 

1. Dokumenty/stanowiska XXIX Zgromadzenia Ogólnego Związku Powiatów Polskich, 

które odbyło w dniach 31 maja – 1 czerwca 2023 r. (do wglądu w Biurze Obsługi Rady  

i Zarządu). 

2. Interpelacja nr 157/23 Radnego Zbigniewa Szmai dot. poprawienia bezpieczeństwa  

na drodze powiatowej w miejscowości Gardno - załącznik nr 14. 

3. Pismo Dariusza Ludwiczaka z dnia 29 maja 2023 r. dot. anulowania prośby związanej  

z pozwoleniem na korzystanie z jednostki pływającej poruszającej się za pomocą silnika 

spalinowego po Jeziorze Wełtyńskim - załącznik nr 15. 

4. Uchwała Nr XIII.67.S.2023 Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie  

z dnia 24 maja 2023 r. w sprawie stwierdzenia nieważności Uchwały Nr XLVII/350/2023 

Rady Powiatu w Gryfinie z dnia 27 kwietnia 2023 r. w sprawie określenia zasad udzielania 

dotacji celowej ze środków finansowych Powiatu Gryfińskiego przeznaczonych  

na finansowanie ochrony środowiska i gospodarki wodnej - załącznik nr 16. 

  

XIV. Zakończenie posiedzenia. 

 

O godz. 16:52 Przewodniczący Rady Powiatu w Gryfinie Roman Michalski wobec 

wyczerpania porządku obrad zamknął XLIX sesję Rady Powiatu w Gryfinie, życząc 

wszystkim udanych i bezpiecznych wakacji. 

 

Protokół sporządziła: 

 

Dominika Konopnicka 

 Przewodniczący Rady  

 

 Roman Michalski 


